



黃照達

Justin, Wong Chiu Tat

黃照達，漫畫家及媒體藝術家。1996年畢業於香港中文大學藝術系，2002年於倫敦 Ravensbourne College of Design and Communication 修畢互動數碼媒體碩士課程，曾參與創作於2002年奧地利 Ars Electronica 電子藝術節獲獎網站 Last.fm。2004年回港後於香港城市大學創意媒體學院出任導師。及後擔任本地互動媒體設計公司美術總監一職。期間開始替報章創作漫畫及插圖，並於2007開始於《明報》連載其漫畫專欄《噉噉格格》，題材以時事政治為主。除漫畫外，黃氏同時亦參與不同類形之創作，包括設計、動畫、互動媒體藝術等。現為浸會大學視覺藝術院講師。

Justin Wong, comic writer and media artist, received his BA (Fine Arts) in Chinese University of Hong Kong in 1996 and his MA (Interactive Digital Media) in Ravensbourne College of Design and Community in London. After his graduation, he participated in the *Ars Electronica* award-winning project, *Last.fm* in London. Upon his return to Hong Kong in 2004, he taught in the School of Creative Media in City University of Hong Kong and worked as Art Director in an interactive media design company. At the same time, he began to work for local newspaper as comic writer and illustrator. In 2007, he started his political comic column *Gei Gei Gaak Gaak* in *Ming Pao Daily*. His works also includes graphic design, animation and interactive art. He is a lecturer in the Academy of Visual Arts in Hong Kong Baptist University.